
ПРОТОКОЛ 07 
от заседание на Факултетния съвет на ФЖМК, 

проведено на 09 април 2024 г. 

 

Присъстваха: проф. д-р Веселина Вълканова - Декан, проф. д.н. Андреана 
Ефтимова, проф. д.н. Венцислав Димов, проф. д-р Грета Дерменджиева, проф. д-р 
Ефрем Ефремов, проф. д-р Николай Михайлов, проф. д-р Светлозар Кирилов, доц. 
д.н. Вяра Ангелова, доц. д-р Жана Попова, доц. д-р Калин Калинов, доц. д-р 
Мануела Манлихерова, доц. д.н. Мария Попова, доц. д-р Мая Василева, доц. д-р 
Мила Серафимова, доц. д-р Милена Цветкова, доц. д-р Ралица Ковачева, доц. д-р 
Светлана Станкова, гл. ас. д-р Анета Милкова, гл. ас. д-р Лора Симеонова, ас. 
Благовест Илиев, докт. Нина Стилова, студ. Камелия Димова. 

Редуцирани: проф. д-р Симеон Василев (в отпуск). 

Отсъства: доц. д-р Орлин Спасов, студ. Тодор Драганов. 

Присъстват и: доц. д-р Дияна Петкова, Петър Желев. 

Проф. д-р Веселина Вълканова обяви заседанието за открито – списъчен 
състав 25, кворум 16, присъстващи 22. 

Проф. д-р Веселина Вълканова предложи следния дневен ред на членовете на 
Факултетния съвет: 

1. Доклади на Декана на ФЖМК; 
2. Избор на НЖ по обявен конкурс за гл. асистент по 3.5. ОКИН (Преса и 

дигитални медии); 
3. Избор на НЖ по обявен конкурс за гл. асистент по 3.5. ОКИН 

(Книгоиздаване); 
4. Доклад на Председателя на Атестационната комисия; 
5. Доклади на заместник-деканите; 
6. Доклади на ръководителите на катедри; 
7. Разни. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Имате ли предложения за допълнения и 
изменения по предложения дневен ред? Ако нямате, предлагам да гласуваме така 
предложения дневен ред. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Дневният ред беше приет. 
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По точка първа от дневния ред – Доклади на Декана на ФЖМК. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: В първа точка са моите доклади. Най-напред 
искам да Ви информирам, че Академичният съвет единодушно подкрепи моя 
доклад за създаване на Център за медийни изследвания към ФЖМК. Заседанието 
беше на 27 март и вече имаме няколко предложения от факултети за съвместна 
работа, в това число от социолози и психолози. Вече има създаден сайт, лого, имейл, 
готвим откриващото събитие. Стартира първото социологическо проучване на 
тема „Журналистическо умение -  компетентности, роли и ценности“.  

Още една информация, колеги - знаете, че на 28 март се проведе одит върху 
защитите на дипломните работи. Благодаря на всички колеги, които се включиха - 
заместник-деканите, ръководителите на катедри бяха тук, имаше научни 
ръководители. На практика одиторите се отказаха от програмата за втория ден, тъй 
като при нас нещата са толкова успешни като учебна документация и като спазени 
процедури по Наредбите, ЗВО, по Вътрешните правила на СУ, че програмата беше 
съкратена. Не очаквам да излязат с някакви препоръки, но това са вътрешни одити 
и дори да излязат препоръки, ние ще ги спазим в името на едно по-добро качество 
на нашите държавни изпити, на нашите защити на дипломни работи. 

И последната ми информация е, че предстои среща с нашите докторанти. Аз 
писах на научните ръководители, на деканското ръководство, на ръководителите 
на катедри, заповядайте на срещата. Ще бъде в zoom, понеделник, 15 април от 13:00 
часа. Нека да ориентираме нашите новозачислени докторанти. Те работят на 
индивидуални планове и затова ние им дължим информация, насоки, подкрепа 
както институционално така и от страна на катедрите, които са обучителни звена. 
Също така основно научните ръководители работят с тях. Надявам се да са полезни 
тези срещи, така че Ви предлагам да се включите, поне хабилитираните колеги. 
Това беше от мен и аз преминавам към втора точка: избор на Научни журита и 
влизаме в режим на Научен съвет. 

 

По точка втора от дневния ред – Избор на НЖ по обявен конкурс за гл. 
асистент по 3.5. ОКИН (Преса и дигитални медии). 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Втора точка от дневния ред – избор на НЖ 
по обявен конкурс за гл. асистент по 3.5. ОКИН (Преса и дигитални медии). Проф. 
Ефремов ще докладва като ръководител на катедра.  

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“ 
предлага на основание чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в 
Република България и конкурс, обявен в ДВ  бр. 16 от дата 23.02.2024 г., за  заемане 
на академична длъжност главен асистент по професионално направление 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки (Преса и дигитални медии), 
да бъде утвърдено Научно жури за провеждане на конкурса в състав: 
 
Вътрешни членове: 

1. проф. д-р Веселина Йорданова Вълканова – ФЖМК, СУ 
2. проф. д-р Ефрем Ефремов Каранфилов – ФЖМК, СУ 
3. проф. д-р Тотка Иванова Монова – ФЖМК, СУ 
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Външни членове: 
4. проф. д.н. Добринка Станчева Пейчева – пенсионер 
5. проф. д.н. Любомир Димчев Стойков – пенсионер 

Вътрешна резерва: проф. д-р Симеон Игнатов Василев – ФЖМК, СУ 
Външна резерва: доц. д-р Стела Константинова Ангова – УНСС 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
присъстващи  - 22 
редуцирани  - 1 
отсъстващи  - 2 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  

Факултетният съвет (научен съвет) утвърди Научно жури за провеждане 
на конкурс за заемане на академична длъжност „главен асистент“ по 
професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Преса и дигитални медии). 

 
По точка трета от дневния ред – Избор на НЖ по обявен конкурс за гл. 

асистент по 3.5. ОКИН (Книгоиздаване). 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Трета точка – избор на НЖ по обявен 
конкурс за гл. асистент по 3.5. ОКИН (Книгоиздаване). Пак проф. Ефремов. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Катедрата единодушно предлага на основание 
чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в Република България и 
конкурс, обявен в ДВ  бр. 16 от дата 23.02.2024 г., за  заемане на академична 
длъжност главен асистент по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Книгоиздаване), да бъде утвърдено 

Научно жури за провеждане на конкурса в състав: 
 

Вътрешни членове: 
1. проф. д-р Веселина Йорданова Вълканова – ФЖМК, СУ 
2. проф. д-р Ефрем Ефремов Каранфилов – ФЖМК, СУ 
3. проф. д-р Тотка Иванова Монова – ФЖМК, СУ 

Външни членове: 
4. проф. д.н. Добринка Станчева Пейчева – пенсионер 
5. проф. д-р Кристина Иванова Върбанова-Дeнчева – пенсионер 

Вътрешна резерва: доц. д-р Милена Миланова Миланова – ФФ, СУ 
Външна резерва: доц. д-р Красимира Стойчева Александрова - НБ 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 
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След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
присъстващи  - 22 
редуцирани  - 1 
отсъстващи  - 2 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  

Факултетният съвет (научен съвет) утвърди Научно жури за провеждане 
на конкурс за заемане на академична длъжност „главен асистент“ по 
професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Книгоиздаване). 

 

По точка четвърта от дневния ред – Доклад на Председателя на 
Атестационната комисия 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Четвърта точка – доклад на Председателя на 
Атестационната комисия, която току-що приключи своята работа. Имате ли вече 
доклад? 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Да, имаме доклад. Да благодаря на членовете на 
Атестационната комисия. Много бързо, експедитивно, както винаги, сме работили. 
На 09.04.2024 г. се състоя заседание на Комисията по атестиране на ФЖМК, на което 
бяха атестирани хабилитирани и нехабилитирани преподаватели. Резултатите от 
обсъждането в Комисията по атестиране са следните:  

1.  проф. д.н. Андреана Ефтимова  100 точки положителна оценка 
2.  проф. д.н. Венцислав Димов 100 точки положителна оценка 
3.  проф. д-р Светлозар Кирилов 100 точки положителна оценка 
4.  доц. д-р Дияна Петкова 100 точки положителна оценка 
5.  гл. ас. д-р Лора Симеонова 100 точки положителна оценка 

6.  гл. ас. д-р Никола Вангелов 100 точки положителна оценка 
7.  гл. ас. д-р Николай Колев 100 точки положителна оценка 

Комисията е единодушна в решението си. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
присъстващи  - 22 
редуцирани  - 1 
отсъстващи  - 2 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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По точка пета от дневния ред – Доклади на заместник-деканите. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, преминаваме към пета точка - 
доклади на заместник-деканите. Най-напред ще дам думата на доц. Станкова. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Благодаря, колеги, видели сте докладите. Ще 
започна с този, свързан с вече приетия в редовна форма на обучение, 
Академичният съвет също го подкрепи, учебен план на магистърска програма 
„Дигитални медии и комуникация“ на български език. Идеята беше да имаме 
редовния план, за да направим от него дистанционна форма на обучение. По 
процедурата беше изпратен на Експертния съвет на Центъра за дистанционно 
обучение. Съветът изрази мнението, че предложеният учебен план отговаря на 
изискванията на нормативните документи, които регулират дистанционната 
форма на обучение и може да бъде предложен за разглеждане от Факултетния 
съвет, впоследствие и от Учебната комисия на СУ. 

Реално ние с това изпълняваме изискваната от Правилника за планирането, 
организацията и провеждането на електронното дистанционно обучение в СУ 
съгласувателна процедура, затова предлагам на членовете на Факултетния съвет да 
одобрят учебният план на магистърска програма „Дигитални медии и 
комуникация“ на български език за дистанционна форма на обучение.  

Проф. д-р  Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, имате думата за 
изказвания. Аз вече говорих с директорката на Центъра за дистанционно обучение 
и със заместник-ректора. Ние отговаряме на съответните изисквания. Самият факт, 
че има такава съгласувателна процедура означава, че остават още две стъпки: 
Учебна комисия и Академичен съвет и ще имаме от октомври дистанционна 
програма. Надявам се да пуснем такава и на английски език, защото има много 
запитвания от чужденци. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
присъстващи  - 22 
редуцирани  - 1 
отсъстващи  - 2 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

 

Доц. д-р Светлана Станкова: Това е лесната част от цялата тази процедура. Тя 
се състои от пет стъпки, дотук сме на стъпка едно. Това, което предстои да направим 
паралелно с предлагането на учебния план за Учебна комисия, е да изготвим 
учебните програми на всички, които сме ангажирани с тази магистърска програма 

и аз ще помоля г-жа Владова да изпрати формуляр за учебна програма, тъй като 
той е малко по-различен от този, който попълваме за всяка от нашите дисциплини 
и след това ще трябва да разработваме учебните си програми в съответствие с 
изискванията на Центъра за дистанционно обучение. Би могло, за да пестим време, 
докато планът се движи по тези органи, да работим по формулярите за учебна 
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програма. Те са добре обяснени, имаме ръководство и инструкция как се попълват, 
така че молбата ми е към всички, когато ги получите, да ги започнем, тъй като 
наистина стъпките са доста продължителни. Следва разработване и съгласуване на 
информационен пакет, на самото учебно съдържание, оценка от експерт-оценител, 
но както се казва, едно по едно. 

Другият ми доклад, колеги, е свързан с възможностите на студентите да се 
преместват от една специалност в друга или от едно висше училище в друго. 
Предлагаме за предстоящата учебната 2024/2025 г. да се придържаме към общите 
условия на Софийския университет и да препотвърдим и досегашните 
допълнителни условия, които ние от Факултета сме определили, а те са за четирите 
специалности преместване да се осъществява само ако има наличие на свободни 
бройки в съответната специалност или при наличие на реципрочност на 
преместванията от една специалност в друга или от една форма на обучение в 
друга. Разбира се, за преместването и във форма на обучение в рамките на 
факултета необходимо е кандидатите да са положили тези държавни зрелостни 
изпити, които са валидни за специалността, в която искат да бъдат преместени, 
съгласно Правилника за прием на студенти за предстоящата учебната 2024/2025 г. 
Да припомня, че ние дадохме повече тежест на изпита по български език и 
литература като държавен зрелостен изпит. И последното условие, което сме 

поставили - преместването на студенти от други факултети на Университета или 
от друго висше училище в страната или чужбина да се извършва, ако успехът от 
следването е не е по-нисък от мн. добър 5,00 и ако кандидатите от другото висше 
училище са от същата или сходна специалност. Класирането, знаете, се извършва в 
началото на септември от Комисия на Факултета, определена от Декана. 

Проф. д-р  Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, имате думата за 
изказвания. Какво е новото всъщност, така беше и досега? На практика почти не 
прехвърляме, понеже почти няма свободни места. Добре, ако няма изказвания, да 
подкрепим този доклад. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
присъстващи  - 22 
редуцирани  - 1 
отсъстващи  - 2 
гласували „За” - 21 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Доц. д-р Светлана Станкова: И последният ми доклад е свързан с 
възможността за придобиване на нова специалност от студенти на Софийския 
университет и тук веднага бързам да направя разликата между втора специалност 
и нова специалност, защото ние в годините сме имали втора специалност и тя не 
беше добро решение. Втората специалност предлага хорариум наполовина и в 
редовна, и в задочна форма на обучение, като същевременно студентите, които 
завършващи втора специалност, имат същите права да реализират придобитото си 
образование, както и тези, които имат първа специалност. Това на практика не е 
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работещо и затова навремето се бяхме отказали. Новата специалност от своя страна 
е пълноценна четиригодишна бакалавърска или двугодишна магистърска 
програма. Тя е със същия учебен план, каквато е и първата специалност и дава 
възможност да се придобие още едно образование в рамките на тези четири 
години. Какво е предимството за студентите? Да кажем, че те не са били класирани 
по време на кандидатстудентска кампания за някаква специалност, имат 
възможност да я запишат като нова специалност, да я карат паралелно с първата си 
и завършвайки първата специалност, да имат възможност да запишат магистърска 
степен. Което означава, че след шест години ако някой амбициозен студент си го 
постави като цел, би могъл да има две бакалавърски образователно-
квалификационни степени и една магистърска. Предимството за нас е, че 
обучението е само в платена форма на обучение и там, където е възможно да 
приемем още кандидати, би било добре за нас. Моето предложение е да направим 
това от следващата учебна година най-напред със специалност „Книгоиздаване“. 
Тя е само в редовно обучение без определена квота за броя на местата. Аргументът 
ми е, че този учебен план е много събран, много добър като начало и, разбира се, 
според интереса ние бихме могли за следващи учебни години да разширим 
възможността за придобиване на нова специалност във всяка една от останалите 
три, които предлагаме. Това, което виждам във Вътрешните правила за 

придобиване на нова специалност, ми изглежда съвсем приемливо, но предлагам и 
нови допълнителни условия – успехът от следването да не е по-нисък от мн. добър 
5,00, кандидатстването да е само след втори курс за ОКС „бакалавър“. За ОКС 
„магистър“ след средно образование, само след трети курс, като общият успех от 1, 
2 и 3 курс да не е по-нисък от мн. добър 5,00. Съща така кандидатстващите за нова 
специалност, в която ще учат четири години в платена форма на обучение заедно 
с първата, трябва да имат валидните за специалността положени държавни 
зрелостни изпити с успех не по-малко от мн. добър 5,00. И сме се прицелили към 
желаещите да запишат нова специалност от един от следните факултети – 
Философски, Юридически, Исторически, ФСлФ, ФНОИ. Другото условие е да 
имат мотивационно писмо защо искат да придобият тази специалност и да не се 
обучават по индивидуален учебен план. Те ще си бъдат в общия поток на нашата 
първа специалност заедно с останалите студенти. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, имате думата за 
изказване по този доклад. Заповядайте, колега Желев. 

Студ. Петър Желев: Има ли възможност когато първата специалност е 
платена, тази нова специалност да не е? 

Доц. д-р Светлана Станкова: Не, винаги новата е платена и не можете да 
прекъснете в първата и да продължите в новата. Те вървят паралелно. Разбира се, 
студентите предпочитат ако първата са я записали в редовна форма на обучение, 
новата да я запишат в задочна форма, защото така им е възможно. И обратното, ние 
предлагаме в редовна форма в Книгоиздаване. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Ние дълго време отказвахме на колегите от 
другите факултети. На практика повече от сто специалности имат такава форма. 
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Ние досега нямахме, тъй като нашите учебни планове са свързани с много 
практикуми, особено журналистиката. Освен това ние никога нямаме свободни 
места и т.н., но да опитаме пилотно със специалността „Книгоиздаване“, катедрата 
се съгласи, да видим как ще се получи. При Ваше желание и предложение от страна 
на катедрите можем да приобщим и другите специалности към това, но аз не 
мисля, особено за специалността „Журналистика“ това да е приложимо с новата 
специалност, затова и не го предлагам. Заповядайте за изказвания. 

Доц. д.н. Мария Попова: Аз бих искала да предложа да се помисли за 
варианта да се предложи нова специалност за Журналистика, задочно обучение. 
Първо, в специалността „Журналистика“ задочно обучение след първи курс губим 
една част от записаните, така че при всички положения имаме възможност за 
поемем още студенти. При редовно обучение това няма как да се случи, но при 
задочното е удачно. И второ това, което доц. Станкова каза, че част от колегите биха 
предпочели, ако първата им специалност е редовна, втората да е задочна. Може би 
и Връзките с обществеността, и Журналистиката, задочно обучение да се отворят 
за нова специалност, за да ги подсилим. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Разбира се, ако дойдат доклади от катедрите, 
ние ще го предложим на Факултетен съвет. Стига да прецените, че е възможно, 
защото при нас разпределението в медийния профил в специалността 
„Журналистика“ започва от втори курс, а това прехвърляне знаете как ще ги 
ощети. Не за всички специалности е приложимо спрямо учебния план. В началото 
докладът беше за четирите специалности, но като мислихме в Деканския съвет, ние 
решихме, че на практика засега само в Книгоиздаване бихме могли да ги 
приобщим към нашите занимания и да се включат адаптивно към средата, но ако 
Вие предложите, ще го гласуваме. Заповядайте, проф. Ефтимова. 

Проф. д.н. Андреана Ефтимова: Благодаря. Аз искам да насърча тази 
инициатива наистина, да кажа, че ще я подкрепя. И да подкрепя доц. Мария 
Попова, тъй като самата аз съм продукт на нещо подобно. През 1993 г. записах второ 
висше се наричаше тогава, аз бях във Факултета по славянски филологии, учех 
българска филология и след втори курс записах второ висше образование в пълния 
петгодишен курс на специалност „Журналистика“, така че това може да стане. 
Също беше в задочна форма на обучение, така че ми се струва много разумно и 
много полезно. 

Доц. д-р Жана Попова: Имам два въпроса. В какъв смисъл ще се отрази на 
финансирането на факултета едно такова неща, защото мисля, че това е важен 
въпрос, какво се случва с това заплащане? И вторият въпрос извън парите, мисля 
че е по-маловажният. Не си ли конкурираме така основните журналисти, които са 
приети тук? Ние веднъж даваме на хора от друга специалност общо взето за два 
месеца в задочна форма на магистърска програма почти същите дипломи; ако 
увеличим броя на журналистите, няма ли да загубим основната си специалност 
„Журналистика“? Там влизат хора с малко по-висок успех в началото и все пак имат 
някаква мотивация, за да са точно в тази специалност.  
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Доц. д-р Светлана Станкова: Става дума за това, че тя се предлага само в 
платена форма обучение. Това е отговорът на първия Ви въпрос и да, винаги е 
въпрос на баланс, затова предлагаме пилотно да тръгне с Книгоиздаване, за да 
видим как биха се комбинирали тези предимства и недостатъци. Да кажем, ако 
предложим Журналистика задочно обучение, може би интересът към 
магистърските ни програми да се намали. Няма как да предвидим какво ще се 
случи, ако не опитаме и не започнем. Ние така и така предлагаме задочно обучение 
в тази специалност, ако я предложим и отворим и от други факултети, аз не мисля, 
че би била чак толкова фрапираща разликата, при положение, че сме сложили 
бариера не по-нисък от мн. добър 5,00 успех от следването. Това са студенти, които 
би трябвало да са мотивирани и би трябвало да се справят отговорно с първата си 
специалност и тяхното мотивационно писмо пък да ни ориентира дали наистина 
бихме предоставили тази възможност или не. Контролът е в нас. Мотивационните 
писма са тези, които ще ни накарат да преценим дали или не. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Други въпроси? Заповядайте. 

Доц. д.н. Вяра Ангелова: Аз, ако е удобно, че не разбрах. Те след втори курс 
могат да изберат, а колко години учат? 

Доц. д-р Светлана Станкова: Същите четири години. След шест години ще 
завършат и двете специалности. За магистрите след средно образование, каквито 
ние не сме имали, е само след трети курс. Аз мисля, че доста добра бариера слагаме 
да имаме мотивирани студенти, които искат наистина да се обучават и които по 
една или друга причина са избрали друга специалност. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, ако искате го разгледайте в 
катедрите, пак предлагам, за да предложим и задочно, както доц. Попова предложи 
и проф. Ефтимова също я подкрепи. Аз на този етап не се ангажирам с позиция, 
ако искате можем да Ви изпратим детайли или Правилника може би. Той е качен 
на сайта, но за Ваше улеснение можем да Ви го изпратим, за да го разгледаме по 
катедрите. Иначе за Книгоиздаване, тъй като е внесено, предлагам да гласуваме, но 
заповядайте и за други мнения, ако имате. Ако няма, предлагам да го гласуваме. 

 След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
присъстващи  - 22 
редуцирани  - 1 

отсъстващи  - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Другите зам.-декани, проф. Михайлов, 
заповядайте. 

Проф. д-р Николай Михайлов: Аз, ако разрешите проф. Вълканова, само да 
уведомя уважаемите колеги за това, че днес изтича срокът за подаване на кандидат-
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докторантските позиции, които ние обявихме след приключване на първата сесия. 
Има висок интерес към кандидат-докторантските позиции. Поне досега 
електронно са заявили 13 души интерес към обявените докторски програми. Днес 
изтича срокът и утре колегите ще ни предадат документите на кандидатите, които 
са ги предали на място в Ректората. Предполагам, че ще са още 2-3 колеги, така че 
нашата кандидат-докторантска кампания към специалностите, които предлагаме, 
е доста успешна. След комисията по допускане, както е по изискванията и 
законовата разпоредба, ще уведомим и колегите към, които има посочени 
заявления, за да организират комисиите и да проведат кандидат-докторантските 
изпити. През май ще бъдат проведени изпитите. На 17 май е писменият изпит. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви проф. Михайлов. Доц. 
Калинов, заповядайте. 

Доц. д-р Калин Калинов: Благодаря. Една съвсем кратка информация. 
Извинявам се, че не съм я внесъл писмено, но е буквално от последните дни, а е 
добра новина според мен и ще се радвам да я споделя с Вас. Може би си спомняте, 
на последния Факултетен съвет миналата година, ако не се лъжа, Ви докладвах, че 
факултетът участва в съвместна кандидатура по проект Media in Transition по 
програма CEEPUS, която предполагам от днес заедно с 12 други университета от 
Централна и Източна Европа. Щастлив съм да кажа, че проектът е подкрепен, 
одобрен е за финансиране, което означава, че това ще отвори нови възможности за 
преподаватели и студенти от факултета за мобилност в Централна и Източна 
Европа още от следващата академична година. Все още се уточняват детайлите и 
техническият процес по финализиране на информацията още върви, така че 
когато имам нещо по-конкретно, ще споделя. Изключително признателен съм 
конкретно на проф. Вълканова, защото тогава трябваше да се реагира буквално за 
два дни. Иначе наши партньори в рамките на проекта са престижни висши 
училища като Карловия университет в Чехия, Варшавския университет, 
Университета в Загреб. Смятам, че това са добри възможности за сътрудничество и 
призовавам да се възползваме от тях и да пътуваме и да се включим в този 
международен обмен от следващата академична година. Благодаря Ви. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря и аз. Поздравления за доц. 
Калинов, защото, за да спечелим този проект, това не е заслуга на международния 
отдел. Това е лично негова заслуга да влезем в тази мрежа. Това според мен е важно 
и ние се приобщаваме към страните от Централна и Източна Европа, така че 

предлагам да се мобилизираме и да участваме в преподавателските и студентските 
мобилности. Подбрали сме тези, които предлагат най-добри условия, затова и 
Карловият университет е един от тях, така че това е добра възможност да се 
възползваме от нея. Ще изпратим имейл на преподавателите и студентите, когато 
вече имаме всички условия. 

По точка шеста от дневния ред – Доклади на ръководителите на катедри. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, по тази точка приключихме и сега 
вървим към шеста точка – доклади на ръководителите на катедри. Проф. Кирилов, 
заповядайте. 
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Проф. д-р Светлозар Кирилов: Уважаеми колеги, това което искам да Ви 
предложа, са решенията за годишна атестация на докторантите. На свое заседание 
от 26.03.2024 г. (Протокол № 8) членовете на катедра „История и теория на 
журналистиката“ при кворум 5, списъчен състав 8, редуцирани 1, присъстващи 7 
(един без право на глас), отсъстващи 1, взеха следните решения: 

Годишна атестация на докторанти 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлага на Факултетния 
съвет да бъдат атестирани с положителна атестация, следните докторанти: 

 Велина Красимирова Велинова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма Медии и комуникации – История на 
българската журналистика, с научен ръководител проф. д-р Здравка 
Константинова, за периода 01.03.2022 г. – 01.03.2024 г. Прекъснала от 01.06.2022 до 
01.06.2023 г. 

 Ина Атанасова Къндева – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма Медии и комуникации – Медиен 
мениджмънт и комуникация, с научен ръководител доц. д-р Бисер Златанов, за 
периода 01.03.2023 г. – 01.03.2024 г. 

 Николай Николов Чадаров – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма Медии и комуникации – Медиен 
мениджмънт и комуникация, с научен ръководител проф. д.н. Любомир Стойков, 
за периода 01.03.2023 г. – 01.03.2024 г. 

 Петя Кръстева Чакърова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма Медии и комуникации – 
Интеркултурна комуникация, с научен ръководител проф. д-р Светлозар 
Кирилов, за периода 01.03.2023 г. – 01.03.2024 г. 

 Цветелина Бориславова Якимова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма Медии и комуникации – Медиен 
мениджмънт и комуникация, с научен ръководител доц. д-р Бисер Златанов, за 
периода 01.03.2023 г. – 01.03.2024 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Отчисляване на докторанти 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2 
от ПУРПНСЗАДСУ г. да бъдат отчислени с право на защита редовните докторанти: 
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 Велина Красимирова Велинова по професионално направление 3.5. 
ОКИН докторска програма Медии и комуникации – История на българската 

журналистика, с научен ръководител проф. д-р Здравка Константинова, считано 
от 01.03.2024 г. 

 Ина Атанасова Къндева по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма Медии и комуникации – Медиен мениджмънт и 
комуникация, с научен ръководител доц. д-р Бисер Златанов, считано от 01.03.2024 
г. 

 Николай Николов Чадаров по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма Медии и комуникации – Медиен мениджмънт и 
комуникация, с научен ръководител проф. д.н. Любомир Стойков, считано от 
01.03.2024 г. 

 Петя Кръстева Чакърова по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма Медии и комуникации – Интеркултурна комуникация, с 
научен ръководител проф. д-р Светлозар Кирилов, считано от 01.03.2024 г. 

 Цветелина Бориславова Якимова по професионално направление 3.5. 
ОКИН докторска програма Медии и комуникации – Медиен мениджмънт и 

комуникация, с научен ръководител доц. д-р Бисер Златанов, считано от 01.03.2024 
г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Ефремов, заповядайте. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Имам много кратък доклад. На свое заседание от 
25.03.2024 г. (Протокол № 9) членовете на катедра „Пресжурналистика и 
книгоиздаване“ при кворум 8, списъчен състав 12, редуцирани няма, присъстващи 
12, отсъстващи няма, взеха следните решения: 

Предложения за издаване на книги в Университетското издателство 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъдат насочени за 

отпечатване в Университетското издателство „Св. Климент Охридски“ следните 
заглавия: 

 „Българските медии и политици: взаимни влияния (тоталитарни и 
посттоталитарни речеви практики)“ с автор ас. д-р Ирина Гъркова. Монографията 
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е рецензирана от проф. д-р Веселина Вълканова и проф. д-р Ефрем Ефремов. 
Книгата е включена в издателския план на ФЖМК за 2024 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

 Фотоалбумът „Хроники на всекидневието“ с автори гл. ас. д-р Антоан 
Божинов, проф. Росен Коларов и Николай Василев. Фотоалбумът е рецензиран от 
проф. д-р Веселина Вълканова и е включен в издателския план на ФЖМК за 2024 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Макар, че това е фотоалбум, е книга на наш 
щатен колега на факултета. Като рецензент ще потвърдя, че книгата е ценна 
заради встъпителната студия на доц. Лозанов, който, знаете, води дисциплината 
„Пресфотография“ в колектив с гл. ас. д-р Антоан Божинов и затова мисля, че ще 
има такава стойност на учебно помагало по Пресфотография, освен, разбира се, че 
е творчески продукт на наши колеги и затова го предлагаме. Имате ли някакви 
съображения? Ако нямате, моля да го гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И така, проф. Димов. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Ние благодарим, но ще се възползваме 
следващия път. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, предлагам да гласуваме 
индивидуалните планове на нашите новозачислени докторанти, защото вече 
изтича тримесечният срок и ние по Правилник трябва да им приемем темите и 
индивидуалните планове, така че на следващото заседание на 14 май ще гледаме 
индивидуалните планове на колегите. И така, катедра „Комуникация, връзки с 
обществеността и реклама“, заповядайте. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Уважаеми колеги, имам няколко доклада. Първият 
ми доклад: на свое заседание от 01.04.2024 г. (Протокол №10) членовете на катедра 
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„Комуникация, връзки с обществеността и реклама“ при кворум 4, списъчен състав 
8, редуцирани 1, присъстващи 7, отсъстващи 1, без право на глас 1, взеха следните 
решения: 

Обявяване на конкурси за академични длъжности 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде обявен конкурс за 
академичната длъжност „доцент“ по професионално направление 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки (Теория и история на 
рекламата) на собствена заета щатна бройка към катедра „Комуникация, връзки с 
обществеността и реклама“, с учебна натовареност 391 часа  (272 ч. лекции 
приравнени към упражнения и 119 ч. упражнения).  Конкурсът е планиран и е със 
срок 2 месеца. Прилага се справка за учебната натовареност. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 

гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Предложения за учебни програми – ОКС „магистър“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри учебните 
програми за магистърска програма „Реклама и публична комуникация“, редовна 
форма и задочна форма на обучение: 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Антикризисен 
мениджмънт и пъблик рилейшънс“, разработена  от доц. д-р Мила Серафимова. 
Учебната програма е рецензирана от проф. д-р Николай Михайлов. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Иновации в рекламната 
комуникация“, разработена  от доц. д-р Мирослава Ценкова. Учебната програма е 
рецензирана от доц. д-р Дияна Петкова. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Интеркултурна 
комуникация“, разработена  от доц. д-р Дияна Петкова. Учебната програма е 
рецензирана от проф. д.н. Андреана Ефтимова. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Комуникация и социална 
промяна“, разработена  от проф. д.н. Добринка Пейчева. Учебната програма е 
рецензирана от проф. д-р Николай Михайлов. 

 учебна програма за избираема дисциплина „Копирайтинг в рекламата“, 
разработена  от гл. ас. д-р Йордан Карапенчев. Учебната програма е рецензирана 
от доц. д-р Мила Серафимова. 
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 учебна програма за избираема дисциплина „Музика в рекламата“, 
разработена  от проф. д.н. Венцислав Димов. Учебната програма е рецензирана от 

гл. ас. д-р Йордан Карапенчев. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Наука, информация, 
публичност“, разработена  от проф. д-р Николай Михайлов. Учебната програма е 
рецензирана от доц. д-р Дияна Петкова. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Невербални модели в 

публичната комуникация“, разработена  от проф. д.н. Андреана Ефтимова. 
Учебната програма е рецензирана от доц. д-р Дияна Петкова. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Пъблик рилейшънс и 
социални конфликти“, разработена  от проф. д-р Симеон Василев. Учебната 
програма е рецензирана от доц. д-р Дияна Петкова. 

 учебна програма за избираема дисциплина „Рекламна агенция 
(практикум)“, разработена  от гл. ас. д-р Никола Вангелов. Учебната програма е 
рецензирана от доц. д-р Мирослава Ценкова. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Реторика и пъблик 
рилейшънс“, разработена  от проф. дфн Иванка Мавродиева. Учебната програма 
е рецензирана от гл. ас. д-р Никола Вангелов. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Семиотика на рекламата“, 
разработена  от проф. дфн Христо Кафтанджиев. Учебната програма е 
рецензирана от доц. д-р Мирослава Ценкова. 

 учебна програма за избираема дисциплина „Събитиен мениджмънт“, 
разработена  от доц. д-р Мила Серафимова. Учебната програма е рецензирана от 
проф. д-р Николай Михайлов. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Традиционен и дигитален 
пъблик рилейшънс“, разработена  от доц. д-р Мила Серафимова. Учебната 
програма е рецензирана от проф. д-р Николай Михайлов. 

 учебна програма за задължителна дисциплина „Управление в маркетинг и 
реклама“, разработена  от доц. д-р Александър Христов. Учебната програма е 
рецензирана от доц. д-р Мирослава Ценкова. 

 учебна програма за факултативна дисциплина „Бизнес комуникация“, 
разработена  от доц. д-р Мирослава Ценкова. Учебната програма е рецензирана от 
доц. д-р Мила Серафимова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
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гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Годишна атестация на докторант 

Доц. д-р Дияна Петкова: И последният доклад. Катедреният съвет разгледа 
годишния отчет и предлага на Факултетния съвет да бъде атестирана с 
положителна атестация докторант: 

 Светозара Павлинова Величкова – докторант на самостоятелна 
подготовка по професионално направление 3.5. ОКИН докторска програма 
(Медии и комуникации – Връзки с обществеността), с научен ръководител доц. д-р 
Мила Серафимова, за периода 01.04.2023 г. – 01.04.2024 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, доц. Станкова, за катедра 

„Комуникация и аудиовизуална продукция“. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Колеги, от името на проф. Петрова, 
ръководител на нашата катедра, имаме само една годишна атестация и 
отчисляване. На свое заседание от 29.03.2024 г. (Протокол № 12) членовете на 
катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ при кворум 7, списъчен 
състав 10, редуцирани 0, присъстващи 10, отсъстващи 0, взеха следните решения: 

Годишна атестация на докторант 

Катедреният съвет разгледа годишния отчет и предлага на Факултетния съвет 
да бъде атестиран с положителна атестация, следният докторант: 

 Калоян Руменов Ганев – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Управление 
на медийно съдържание в аудио-визуалните платформи), с научен ръководител 
проф. д-р Теодора Петрова за периода 01.04.2023 г. – 01.04.2024 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
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гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Отчисляване на докторант 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2 
от ПУРПНСЗАДСУ г. да бъде отчислен с право на защита редовният докторант 
Калоян Руменов Ганев по професионално направление 3.5. ОКИН докторска 
програма (Медии и комуникации – Управление на медийно съдържание в аудио-
визуалните платформи), с научен ръководител проф. д-р Теодора Петрова, 
считано от 01.04.2024 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 2 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Може ли нещо извън доклада. Колеги, само с 

едно изречение ще Ви върна към одита. Той наистина беше много добре 
организиран, отзивите бяха положителни, но готвейки се за него, ние видяхме, че 
имаме много ненанесени. Било от времето на пандемията, било покрай други 
ангажименти. Помолила съм колегите от отдел „Студенти“ да направят списък по 
катедри и по специалности. Включително съм се ангажирала и с колегите, които са 
от други факултети. Знам, че е досадно, знам, че губи време, но имаме според 
Правилника седем дни да свършим това. Много Ви моля, ръководителите на 
катедри да минете, за да видите във Вашата катедра, във Вашата специалност, кои 
са ненанесените оценки и да го свършим, защото колкото повече го отлагаме, 
толкова повече се трупа, наистина са доста. Това ми е молбата. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Одитът беше за държавните изпити и ние се 
фокусирахме дали са нанесени от председателите на комисии оценките от 
защитите - те са нанесени. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Те са нанесени. Тук става дума за текущите 
оценки. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Момичетата от девета стая са много 
деликатни и не ни напомнят непрекъснато, но всеки колега трябва да нанася 
оценките своевременно. Благодаря, по този начин ние минаваме към точка разни. 
Заповядайте. 
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Студ. Петър Желев: От утре започва кандидатстването по ежегодния конкурс 
„Студент на годината“. До 10 май могат да бъдат подавани документите. 
Студентите могат да номинират както себе си, така и свои колеги, вие също можете 
да номинирате ваши студенти или докторанти. Ние сме в категорията „Социални 
науки“. Освен това, разбира се, ако има постижения в доброволческа дейност, в 
спортна дейност, така че апелирам да номинирате колеги. Самото награждаване 
ще се проведе на 28 май 2024 г. в Аулата. На сайта на Студентския съвет от утре ще 
може да се подават кандидатури.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Миналата година номинирахме и сега ще 
номинираме. Имаме много добри студенти. Благодаря на колегата Желев. Колеги, 
имате думата, ако имате въпроси. Промоцията, раздаването на дипломите на 
випуск 2023 от ноемврийската защита ще бъде 13 май в Аулата на Софийския 
университет, така че заповядайте. За Факултетния съвет винаги има запазено място 
на първите редове, така че да уважим нашите абсолвенти и да ги подкрепим в този 
техен звезден миг на получаване на диплома и отличие. Благодаря за вниманието. 

Проф. Вълканова закри заседанието. 

 

 
Декан на ФЖМК: 

проф. д-р Веселина Вълканова 
 
Водил протокола:  
Мариела Николова 


